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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2023/24:989 Uppföljning av projekt finansierade med offentliga medel

Enligt medieuppgifter har statliga Energimyndigheten delat ut mer än en halv 
miljard kronor i olika slags lån till så kallade förhoppningsbolag på börsen. Det 
rapporteras att merparten av de lånen skrevs av genom att omvandlas till 
bidrag. Lånen beviljades till 90 bolag åren 2007–2016. De aktuella projekten 
var tänkta att främja utveckling och innovation inom klimatvänlig teknologi, 
men flera av dem har inte levererat de förväntade resultaten.

Denna typ av utlåning uppmärksammades redan 2019, där bolagen som lånat 
pengar ”kunnat bryta mot avtalen och strunta i att betala tillbaka lånen utan 
några konsekvenser”. Vidare att detta skett ”utan uppföljning och kontroll”. 

Förhoppningsbolagens projekt som myndigheten finansierat har misslyckats, 
och därmed saknas förutsättningarna att betala tillbaka lånen enligt de villkor 
som gavs för stödet. Nyligen beslutade Energimyndigheten att man skrivit av 
lån på mer än 300 miljoner kronor, således mer än hälften av det utlånade 
beloppet. Skattebetalarna får notan för myndighetens pengarullning.

Med anledning av detta vill jag rikta följande fråga till energi- och 
näringsminister Ebba Busch:

 

Avser ministern att vidta några åtgärder för att förbättra övervakningen och 
utvärderingen av framtida projekt finansierade med offentliga medel för att 
säkerställa att de uppnår sina mål?

………………………………………

Anette Rangdag (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-06-14
Besvaras senast
2024-06-28
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


